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Am văzut, probabil ca mulți dintre 
dumneavoastră, Supercupa Europei, 
jucată la Atena, pe celebrul stadion 
Georgios Karaiskakis,  între deținătoarea 
Ligii Campionilor, Manchester City, și 
câștigătoarea Europa League, FC Sevilla. 
Echipa condusă de Joseph “Pep” Guardiola 
a învins la așa numita “loterie a penalty-
urilor”, loviturile de departajare la care s-a 
trecut direct după expirarea celor 90 de 
minute regulamentare și în care scorul a 
fost egal, 1-1. Au deschis ostilitățile, cum 
le place comentatorilor de specialitate să 
spună, spaniolii, prin En- Nesyri, marocanul 
înscriind cu o lovitură de cap devenită 
“marcă înregistrată”, din centrarea 
campionului mondial argentinian Acuna. 
Englezii au egalat prin foarte tânărul Cole 
Palmer, tot cu o lovitură de cap, centrarea 
în cazul său venind din partea unui… 
spaniol, Rodrigo!

Altfel, a fost un meci interesant, cu 
echipa andaluză dominată, dar având, 
paradoxal, ocaziile de a marca cele mai 
clare, ratate însă, cu lejeritate, de același 
marocan En-Nesyri. Altceva însă am 

vrut să subliniez după această finală, cu 
gândul, desigur, ca întotdeauna, la fotbalul 
românesc. Și anume, decizia UEFA de 
a elimina cele două clasice reprize de 
prelungiri, fiecare a câte 15 minute, și de 
a trece direct la executarea loviturilor de 
pedeapsă, cum li se mai spune, într-o 
traducere corectă a termenului englezesc. 
Sigur, nu este prima oară când se întâmplă 
acest lucru în istoria cupelor europene, 
dar o mențiune e de făcut. Trebuie insistat 
asupra ei, în opinia mea și nu numai a 
mea. Este vorba de calendarul tot mai 
complicat, de programul tot mai lung 
al competițiilor, de mărirea substanțială 
a duratei partidelor, prin prelungirea 
timpului efectiv de joc de către arbitri, care 
respectă, la rândul lor, indicațiile celor de la 
FIFA.

Astfel, un sezon supraîncărcat, cum 
sublinia înainte de meci, la conferința 
de presă, Guardiola, va epuiza înainte 
de vreme resursele fizice și chiar și cele 
psihice ale fotbaliștilor, cei mai mulți și mai 
buni dintre ei fiind nevoiți să joace peste 
60 de meciuri pe sezon, și acestea doar 
la echipa de club, nu mai socotesc aici și 
selecțiile pentru naționala fiecăruia dintre 
ei. Este enorm, iar antrenorul “cetățenilor” 
are mare dreptate când spune că se 
preferă “cantitatea în detrimentul calității 
jocurilor”.

Tocmai de aceea, mi se pare o bună 
idee aceasta a eliminării reprizelor de 
prelungiri și trecerea direct la loviturile 
de departajare, în cazul meciurilor 
eliminatorii, desigur. Partidele oricum sunt 
multe, oricum s-au lungit, din cauzele 
amintite mai sus, iar resursele fizice ale 
fotbaliștilor sunt cele care sunt… Plus 
că penalty-urile nici nu prea mai sunt o 
așa-zisă “loterie”, acolo câștigă echipa cu 
jucătorii mai tehnici, cu nervii mai tari, care 
să determine execuții aproape perfecte. 
Nu mai vorbesc de rolul portarilor, 
determinant în acele momente de 
maximă tensiune. Deci, calități fotbalistice, 
nu loterie!
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INTERVIU

Interviu cu Dennis Politic      
(Dinamo București)
  realizat de Ionel Culina și Octavian Țopa

1 Ce știai despre 
Dinamo înainte să 
accepți colaborarea 

cu acest club?

Știam multe despre 
Dinamo, un club foarte 
mare în România, cu 
suporteri extraordinari. 
Mi-aduc aminte că 
urmăream meciurile de 

Liga 1 la televizor când 
eram mic și așteptam cu 
sufletul la gură derby-urile 
Dinamo vs Steaua. Știam 
ca Dinamo a promovat 
din liga secundă înapoi 
în SuperLigă, am văzut 
rezumatele meciurilor 
cu FC Argeș și Steaua. 
Când s-a ivit această 
oportunitate să vin la un 

club așa de mare, m-am 
bucurat și nu am stat mult 
pe gânduri. 

2 Dar despre 
SuperLiga 
României? 

Despre SuperLiga 
României cunoșteam, 
de asemenea, destul de 

Dennis Politic s-a născut pe 5 martie 2000, la Brașov. A început fotbalul la CSM Codlea, 
l-a continuat la FC Brașov și l-a perfecționat la academiile celor de la Manchester United 
și Bolton Wanderers. A jucat meciuri oficiale pentru Bolton, Salford City, Port Vale și 
Cremonese înainte să aleagă transferul la Dinamo.

În ultimele două etape a avut evoluții apreciate, fiind desemnat de deţinătorii drepturilor 
tv şi Liga Profesionistă de Fotbal, cel mai bun fotbalist de pe teren.
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multe lucruri. În Anglia, 
aveam canale românești și 
urmăream meciurile. Am 
văzut că nivelul este unul 
bun și mă bucur că acum 
sunt aici.

3 Cum ai început 
fotbalul, cine te-a 
ajutat cel mai 

mult?

Din pasiune, la vârsta de 
opt ani, la CSM Codlea. Mă 
antrenam cu grupa 1998, 
erau copii cu doi ani mai 
mari decât mine, deoarece 
nu era formată echipa 
celor născuți în 2000. Apoi 
m-am mutat la FC Brașov. 
Cel mai mult în carieră 
m-au ajutat părinții mei. 
Am avut, de mic, toată 
susținerea din partea lor. 
Acum s-a mai adăugat 
susținerea necondiționată 
a soției mele. 

4 Explică-ne, te 
rugăm, felul în 
care ai crescut 

în joc, felul în care ți-ai 
urmărit obiectivele și 
posturile pe care ți-ar 
conveni să evoluezi cât 
mai mult.

Am început ca mijlocaș 
central și alergam pe 
tot terenul, cu timpul 
am învățat să fiu mai 
disciplinat atât cu mingea, 
cât și fără. În Anglia am 
învățat foarte mult faza 
defensivă, cum să stau 
în teren, cum să fiu mai 
agresiv. Cred că în fotbalul 
de astăzi nu prea poți reuși 
dacă nu faci ambele faze. 
Obiectivul meu a fost să 
ajung fotbalist profesionist. 
Am încercat de fiecare 
dată să dau totul pe 
teren și, cu ajutorul lui 
Dumnezeu, am ajuns ceea 
ce mi-am dorit. Pot evolua 

pe mai mult posturi, atât 
mijlocaș de bandă stânga, 
cât și dreapta, dar și în 
spatele vârfului. 

5 Te-ai format 
ca fotbalist în 
străinătate. Care 

sunt primele diferențe 
pe care le observi în 
campionatul României?

Nu am jucat suficient de 
mult în SuperLigă pentru 
a vorbi de diferențe. Pot să 
spun că este un nivel bun. 

6 Care dintre toate 
echipele pe care 
le-ai întâlnit și 

pe care le-ai studiat în 
SuperLigă ți se pare cea 
mai puternică?

Dintre toate echipele pe 
care le-am întâlnit în acest 
sezon, în primele cinci 
etape, FCSB a fost cea mai 
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puternică, din punctul 
meu de vedere.

7 Galeria 
dinamovistă 
este una dintre 

cele mai exigente din 
România. Cum gestionezi 
această situație?

Este presiune când joci la 
Dinamo și este normal să 
fie așa. Încerc să îmi fac 
treaba cât de bine pot pe 
teren și să îi fac fericiți pe 
suporteri. Dinamo are o 
galerie foarte frumoasă!

8 Cât cunoști 
despre rivalitatea 
dinamoviștilor cu 

alte echipe din România? 

Cea mai mare rivalitate pe 
care o cunosc este Dinamo 
vs Steaua, de fapt Dinamo 
vs FCSB, eternul derby 
al fotbalului românesc. 
Sperăm ca în retur să 
jucăm mai bine decât am 

făcut-o în primul meci și 
să obținem un rezultat 
favorabil. 

9 Foarte mulți 
tineri fotbaliști 
nu au reușit 

acomodarea cu 
Bucureștiul, un oraș 
vulcanic, cu multe tentații 
extrasportive. Crezi că vei 
reuși să te concentrezi 
doar pentru fotbal în 
aceste condiții?

Cu siguranță voi reuși să 
mă concentrez doar pe 
fotbal. Sunt un băiat liniștit, 
sunt căsătorit și asta îmi dă 
un echilibru bun. Nu sunt 
genul să-mi placă viața de 
noapte!

10 Ai fost 
desemnat 
două etape 

la rând ”Jucătorul 
meciului” de ziariști și 
Liga Profesionistă de 
Fotbal. Este o presiune 

suplimentară față de ce 
ți-ai propus în prima zi?

Cum am spus și mai 
devreme, presiune este 
mereu când ești jucător 
la Dinamo. Sunt foarte 
fericit că, două etape 
consecutive, am fost 
desemnat jucătorul 
meciului, sper să continui 
tot așa! 

11 Care este echipa 
ta favorită 
din fotbalul 

internațional și de ce? 
Dar fotbalistul preferat? 

Manchester City, cu 
siguranță. Echipa lui 
Guardiola joacă cel mai 
frumos fotbal de posesie, 
de atac, exact ce-mi place. 
Fotbalistul meu preferat 
este Leo Messi. Este cel 
mai bun din lume și nu 
cred că vom mai vedea 
vreodată, în fotbal, ceea ce 
poate face el cu mingea.
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INTERVIU

Interviu cu Leo Lacroix   
(FCU Craiova 1948)
  realizat de Nicoleta Anghel și Octavian Țopa

1 Hei Leo, cum te 
simți în România? 
Ce te-a determinat 

să alegi FCU Craiova?

Mă simt foarte bine! Am 
fost la București acum 
12 sau 13 ani cu echipa 
națională a Elveției U18 
pentru prima dată. Acum, 
tocmai m-am întors din 

Australia după doi ani 
extraordinari, am avut 
ocazia să stau acolo, să 
cunosc și la alte cluburi din 
partea aceea a lumii, dar 
m-am hotărât să mă întorc 
în Europa și, având discuții 
cu  clubul FCU Craiova, 
am avut un sentiment 
bun că putem face lucruri 
frumoase împreună.

2 Ai jucat primul 
meci pentru FCU, 
cum te-ai simțit?

Ultimul meu meci oficial 
a fost acum aproximativ 
trei luni și jumătate. Prima 
apariție în tricoul FCU nu 
a fost rea, dar mai am de 
lucru, trebuie să fiu mai 
puternic și mai rapid. 

Leo Lacroix este un elvețian născut la Lausanne, pe 27 februarie 1992, din tată elvețian 
și mamă braziliancă. Are un fizic impunător (1.97 m) și a evoluat în cariera sa pentru 
cluburi importante cum sunt Sion, Saint Etienne, FC Basel sau Hamburger SV.  În 
2018, FC Basel l-a ales ca înlocuitor al lui Manuel Akanji, care tocmai se transferase la 
Borussia Dormund și care anul trecut a fost cumpărat de Manchester City. Soarta a 
făcut ca Basel să nu îl păstreze în lot și să ajungă tot în Bundesliga, la prima echipă din 
Hamburg.

În 2021, Leo Lacroix a ajuns în Australia, la Western United, pentru care a evoluat în 50 
de meciuri oficiale. Are trei convocări la U21 și una la naționala mare a Elveției.
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M-am simțit bine pe teren, 
cel mai important este că 
am câștigat acasă și ne-
am bucurat alături de  fanii 
noștri.

3 Care sunt 
obiectivele tale 
pentru acest 

sezon?

Să joc, să mă bucur de 
fotbal și să câștigăm ca să 
ne facem fanii fericiți. Noi 
suntem cu gândul la play 
– off, dar trebuie să o luăm 
pas cu pas.

4 Ai un ritual special 
înainte de meciuri 
sau superstiții?

Nu am niciun ritual special 

și nici superstiții. Nu fac 
nimic deosebit.  

5 Cine te-a inspirat 
să joci fotbal?

A fost Ronaldo Il 
Fenomeno! Mama mea s-a 
născut în Brazilia, așa că 
unul dintre primele mele 
tricouri a venit din Brazilia, 
chiar al lui Ronaldo. M-am 
bucurat foarte mult, așa 
ceva nu se poate uita 
niciodată.

6 Care este cel mai 
dificil aspect al 
vieții de fotbalist 

profesionist?

Este un dar de la 

Dumnezeu să fii un jucător 
profesionist, fiecare zi este 
o nouă provocare. Spre 
exemplu, poate ai dormit 
prost sau poate ai dureri, 
dar trebuie să te antrenezi 
pentru a performa în joc. 
Fiecare zi este o provocare, 
dar diferită pentru fiecare 
jucător.

7 Ce îți place să faci 
în timpul liber? 

Nimic neobișnuit pentru 
orice om care muncește! 
Îmi place să mă relaxez, 
uneori ies cu familia, alteori 
să mă relaxez acasă, cu 
copiii.
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Primăvara lui 1998. Număr zilele şi 
nopţile şi iar zilele care mă despart 
de Cupa Mondială din Franţa. Sunt în 
redacţia „ProSport”, am terminat de 
corectat un reportaj pentru care mă 
deplasasem până în Bistriţa-Năsăud, la 
Prundu Bârgăului.

Soarele nu bate în sala noastră din 
strada Luterană, ferestre n-avem, ci un 
perete lung de sticlă care ne desparte de 
un hol cu geamuri ce dau afară, totuşi. 
Chestie care nu ne încălzeşte iarna, nu 
ne răcoreşte vara, pentru că totul se 
finalizează într-o curte interioară, capsată 
şi ea de ziduri înalte, de cărămidă. Aşa se 
face că uşa trebuie ţinută închisă,a fară e 
rece, e curent pe hol, la noi e cald, plăcut, 
nea Bebe, închide, dom’le, odată uşa aia!

Nea Bebe e şoferul redacţiei. Mă rog, 
unul dintre ei, un altul e „nea Mărin” 
Nedea, fostul portar al lui FC Olt, mai e 
şi soţul lui Gabi Chirea, secretara, Vali, 

dar Vali e mai mult al lui Ovidiu decât 
al nostru. În fine, dar nea Bebe e mereu 
neatent; şoferii îşi au locul lor acolo, 
aproape de uşă şi, mă, ce Dumnezeu, nu 
vezi uşa aia, că-i dată de perete?! Dă-i un 
şut şi închide-o!

„Vezi că Bebe Mateescu a dat multe 
şuturi la viaţa lui şi pe noi, pe olteni, ne-a 
cam ars!” Mă întorc cu scaunul rotativ 
şi-i zic, încet, lui Buzărin: dezvoltă, Buză, 
subiectul, nu-nţeleg! „Nu, pe bune, nu 
ştii cine e nea Bebe? Nu pot să cred! E 
Mateescu, care ne-a bătut acu’ 25 de ani, 
la Craiova. Ne-a luat titlul!”

Zbang! Nu pot să creeed... Am şi eu, 
tot de vreo 25 de ani, nişte borne, în 
mintea mea de suporter, care sunt cam 
aşa: cum ne-a bătut Steagu’ Roşu, în ’73, 
acasă şi cum Dinamo a luat atunci titlul 
la golaveraj, învingând cu 4-0 pe CFR 
Cluj, după finalul ultimei etape, scorul 
care o făcea campioană pentru un gol în 
plus. Apoi cum Adrian Păunescu a scris 
în „Flacăra” despre Craiova lui şi a noastră 
că e „campioana unei mari iubiri”, cum a 
venit apoi primul titlu, în ’74, la Ploieşti, 
apoi cum a construit Teaşcă (alţii zic că nu 
el!) „Craiova Maxima” şi tot aşa.

Aşadar, nea Bebe, şoferul nostru de 
atâţia ani, de când eram cu toţii încă la 
„Sportul românesc”, e Mateescu, de la 
Steagu’, din primăvara lui ’73. Îl las pe 
Buză şi, timid ca un copil în prima zi de 
şcoală, închid eu uşa. Şi mă aşez lângă 
el. E complet albit, cu o geacă de blugi 
pe umeri (trage holul!) şi cu un rebus în 
mână. „Nea Bebe, de vreo douăzeci de ani 
te caut! Mamă-mamă!”

Surâde şi se trage mai mult pe 
canapea, să-mi facă loc. „Nu eu am fost 
de vină atunci, Baronul ne-a mâncat 
titlul...” Mă prefac că nu-mi amintesc, 
dar ştiu: „Baronul” era Adamache, 

CRONICĂ

Adamache, eroul de la Guadalajara
  realizată de Marius Mitran
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portarul Guadalajarei. „Craiova tocmai 
bătuse la Bucureşti pe Steaua, cu 6-2, 
pe <<23 August>>. Pe noi nici nu ne 
băgau în seamă, cred. Mai ales că ne 
lipsea jumătate de echipă, Pescaru, 
Rusu, Gergely, Naghi, Zotincă. Ţin minte 
că înainte de meci, pe culoarul ăla 
lung al lor, de la vestiare până la teren, 
Deselnicu zicea că nu ne dau multe, să 
stăm liniştiţi. Meciul a fost unul care nu 
se poate povesti. Oltenii tăi au tras din 
toate poziţiile, de la-nceput până la sfârşit. 
Oblemenco, ce să-ţi zic, nici de la 40 de 
metri nu puteai să-i aperi dacă trăgea, 
dar Sterică le-a scos şi p-alea din 7 metri... 
Boc, cu capul, Bălan, Deselnicu, Bondrea 
a jucat şi el în meciul ăla... La un moment 
dat era Craiova contra lui... Eu am marcat 
destul de uşor, în prima repriză, m-am 

dus singur, oltenii erau toţi la poarta 
noastră, îl tăvăleau pe Baron... Asta a fost, 
nu pot să-ţi descriu ultimele minute... 
Erau 40.000 de oameni în tribune, se 
urcaseră pe gardurile alea de sârmă şi 
trăgeau de ele... Dacă ne băteau atunci, 
nu-i mai depăşea Dinamo...” „Cu un gol, 
nea Bebe, atât. Au luat titlul la golaveraj, 
cu un gol, atât, în plus, dat faţă de Craiova. 
Măcar egal dacă făceam...” „N-aveaţi cum! 
După aia v-a bătut şi UTA, în ultima etapă, 
la Arad. Acolo vă trebuia egal...” „Acolo 
ne-a furat Dinamo, arbitrii erau ai lor, plus 
bani la arădeni...” Nea Bebe se ridică. „Nu 
mă mai întreba de Sterică... Peste 5 ani 
avea să moară, înecat în Dunăre, n-avea 
mai mult de 36-37 de ani... A fost cel mai 
mare, cel mai bun... Păi, altfel, crezi că 
juca Angelo cu el în Mexic, titular în toate 
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meciurile, şi cu Anglia şi cu Cehoslovacia 
şi cu Brazilia?! Nu mă mai întreba nimic.”

Au trecut alţi 14 ani de-atunci. Ştiu, ţin 
minte că am ieşit să fumez, pe holul ăla 
de sticlă care nu ducea nicăieri şi n-avea 
ieşire...

Bebe Mateescu a jucat apoi, anul 
următor, cu Steagu’, în toamna lui ’74, în 
Cupa UEFA. Atunci s-a petrecut celebra 
întoarcere de scor din meciul cu Beşiktaş. 
La Istanbul, pe „Inönü”, „Baronul” a luat 
două goluri, nea Bebe trecuse fundaş 
stânga, într-o echipă cu Hârlab, Ciugarin, 
Pescaru, Gergely sau Csaba Gyorffy. 
Antrenor era Proca, încă nu-l scoseseră 
din fotbal... În retur, pe Tineretului, în 
minutul 87 era 0-0. Oamenii plecaseră, 
din vreo zece mii, jumătate. Adamache, 
„Baronul”, care apărase în faţa lui Pelé, 
a lui Bobby Charlton ori a lui Jairzinho, 
credea, doar el, că se poate. În minutul 
87 a marcat Cador. Turcii au pus mingea 
la centru, Pescaru a interceptat, pas lung 
şi Şerbănoiu face 2-0. Adamache era la 
centru când, peste încă un minut, tot 
Şerbănoiu a dat golul trei, al calificării.

Mă uit pe ziare. Mă tooot uit. Anul 
celălalt, în ’75, nea Bebe s-a dus 

la Dinamo, a fost titular în Cupa 
Campionilor, pe Santiago Bernabeu, cu 
Real Madrid. 1-4, pentru „câini” Lucescu, 
pentru „albi” Santillana, două, Netzer şi 
Martinez. În retur, pe „23 August”, în 1 
octombrie ’75, Dinamo – Real Madrid 1-0!

...În vara lui ’78 (povestea a apărut de 
Crăciunul acelui an, în almanahul revistei 
„Flacăra”, a lui A.P.), Baronul s-a dus cu 
ai săi în Deltă. Înota de mic, era gălăţean 
de origine, debutase la Dinamo Galaţi la 
16 ani, apoi la Energia. La 18 juca în „C”, 
la Ancora Galaţi. Apoi la Ştiinţa Galaţi. Pe 
Dunăre crescuse, n-avea frică de apă. De 
la Galaţi l-a luat Viitorul Bucureşti, adică 
naţionala de juniori a ţării. Apoi 14 ani la 
Braşov. Se spune că a mâncat prea mult 
în după-amiaza aceea, pe o pătură, lângă 
soţia sa. Era cald, 9 iulie. Aproape 40 
de grade, la umbră. A mâncat, şi-a scos 
tricoul şi s-a oprit pe malul apei. S-a întors 
către soţie şi i-a spus că o iubeşte, i-a 
pus în braţe un bucheţel cu flori de nu-
mă-uita pe care tocmai le culesese şi a 
plonjat în Dunăre. Stop cardiac. L-au găsit 
greu, târziu, desfigurat. De atunci, nea 
Bebe mi-a zis, n-a mai existat un meci ca 
acela de la Craiova şi un portar ca el. Şi 
nici alt Baron. Şi nici nu va mai fi.
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